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Vedr. de aktuelle forhold på de psykiatriske afdelinger…

Jeg har selv en fortid som psykiatrisk patient og kender derfor systemet 
godt og indefra. I mit tilfælde har jeg været så tilpas ressourcestærk, at jeg 
har kunnet hjælpes til at gøre min uddannelse færdig, og det er også i de 
senere år lykkedes mig at finde et passende arbejde. Netop denne socialt 
betingede indsats har været med til at fuldende en absolut solskinshistorie 
inden for systemet…

Hvis man skal generalisere, så skyldes mange psykiatriske indlæggelser 
for mig at se sociale mere end psykiatriske forhold. Ensomhed gør ofte, at 
man således indlagt har en tendens til gang på gang at opsøge systemet og 
være hinandens ”familie”, man hygger sig og drikker kaffe, og mange 
psykiatriske afdelinger har derfor ofte karakter af regulære varmestuer for 
folk, der har vanskeligt ved at kunne klare sig selv, men hvor i stedet en 
aktiv social indsats ville være velset…

Dermed også etisk set fokus på det voldsomme medicinforbrug…

Mange patienter er ofte parkeret på passiv offentlig forsørgelse, ofte en 
form for pension, men hvor det ville være gavnligt i stedet at anvende 
ydelsen revalidering, der anvendes alt for sjældent i systemet…
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